

QUESTION—AMERICAN FISHERMEN

Hon. Mr. Archibald enquired, "What is the policy of the Government in reference to permitting American fishermen to fish in our waters during the present season?"

Hon. Mr. Mitchell in reply said the Government have determined to continue the same policy that was pursued last year: that was that all foreign vessels may be permitted to fish within three miles of our coasts by paying the usual fee of ten shillings per ton. In regard to the protection of the fisheries: Her Majesty's Government have placed upon the coasts of the Dominion a very respectable force of armed vessels for the purpose of enforcing the observance of the laws passed by the Dominion for the regulation of the fisheries. The Dominion Government will supplement that provision by vessels now under the control of the Dominion. A reasonable amount of protection will be given to see that the laws for fishing on our coasts are respected.

JOINT STOCK COMPANIES

The Bill intituled "An Act respecting Joint Stock Companies incorporated by Letters Patent" was read a second time.

On motion of the **Hon. Mr. Campbell**, seconded by the **Hon. Mr. Mitchell**, it was ordered that the said Bill be referred to a Committee of the Whole House on Monday next.

The first five sections passed without debate. Upon the reading of the 6th section, **Hon. Mr. Sanborn** moved in amendment that the words "having been a resident of Canada for at least one year next before his application" be struck out.

The Bill intituled "The Canada Joint Stock Companies' Clauses Act" was read a second time, and ordered to be referred to a Committee of the Whole House on Tuesday next.

PATENTS

The House resolved itself into a Committee of the Whole on the Bill intituled, "An Act respecting Patents of Inventions."—**Hon. Mr. Wilmot** in the chair.

Hon. Mr. Chapais (in French) said he must oppose the amendment just proposed. After the long discussion on this Bill last session the Government had endeavoured to meet the hon. members who opposed that Bill half-

QUESTION—LES PÊCHEURS AMÉRICAINS

L'honorable M. Archibald: «Le Gouvernement a-t-il ou non l'intention de permettre aux pêcheurs américains de faire la pêche dans nos eaux pendant la présente saison?»

L'honorable M. Mitchell répond que le Gouvernement a décidé d'appliquer la même politique que l'année précédente, à savoir que tous les navires étrangers seront autorisés à pêcher à l'intérieur de la zone territoriale de trois milles, à condition de verser la redevance habituelle de 10 shillings par tonne. En ce qui concerne la protection des pêcheries, il déclare que le Gouvernement de Sa Majesté a placé au large des côtes de la Puissance un nombre imposant de navires armés pour faire respecter les lois adoptées par la Puissance en matière de pêche. Le Gouvernement de la Puissance va compléter cette flotte par des navires qui sont maintenant sous son contrôle. De cette façon, le Gouvernement compte assurer le respect de la législation en matière de pêche au large de nos côtes.

DEUXIÈMES LECTURES
COMPAGNIE PAR ACTIONS

Le Bill intitulé: «Acte relatif aux compagnies par actions constituées en corporations par lettres patentes» est lu en deuxième lecture.

Sur motion de **l'honorable M. Campbell**, appuyé par **l'honorable M. Mitchell**, il est décidé que ledit Bill soit renvoyé à un comité général du Sénat lundi prochain.

Les cinq premiers articles sont adoptés sans débat. A la lecture de l'article 6, **l'honorable M. Sanborn** propose un amendement visant la suppression des mots: «Ayant résidé au Canada au moins un an immédiatement avant la demande.»

Le Bill intitulé: «Acte du Canada relatif aux clauses des compagnies par actions» est étudié en deuxième lecture et renvoyé à un comité général du Sénat mardi prochain.

BREVETS

Le Sénat se forme en comité général pour l'étude du Bill intitulé «Acte concernant les brevets d'invention» sous la présidence de **l'honorable M. Wilmot**.

L'honorable M. Chapais (en français) se dit opposé à l'amendement qui vient d'être introduit. Après les débats prolongés sur ce Bill au cours de la session précédente, le Gouvernement a tenté de trouver un com-